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Møde i Teknik- og Miljøudvalget 
Den 8. august 2022 
 

 

REFERAT  
 
Møde i Teknik- og Miljøudvalget  
Dato: Mandag den 8. august 2022 kl. 10-12 
Sted: Telehuset, Borups Allé 41, lokale H 301 (tårnværelset på 3. etage) 
 
Medlemmer: 
Peder Blom (formand), Annette Thernøe (næstformand), Arne Bjørn Nielsen, Arvin Storgaard, 
Bjarne Jørgensen, Lisbeth Sølver, Lone Skov Valentin Al Awssi, Merete Råschou, Ulla Morin. 
 
Der var afbud fra Arvin Storgaard og Lisbeth Sølver.  
 
 

1. Valg af dirigent 
v/ formanden 
 

 
Beslutning  
Ulla Morin blev valgt som dirigent.  
 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
v/ formanden 
 

 
BESLUTNING 
Udvalget godkendte dagsordenen.  
 
 

3. Godkendelse af referat 
v/ formanden 
 

 
BESLUTNING  
Udvalget godkendte referat af mødet i Teknik- og Miljøudvalget den 13. juni 2022.  
 
 
 
 

INDSTILLING 

1. at udvalget vælger en dirigent.  

INDSTILLING 

1. at udvalget godkender dagsordenen. 

INDSTILLING 

1. at udvalget godkender referat af sidste fagudvalgsmøde i Teknik- og Miljøudvalget. 
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4. Orientering fra det politiske Teknik- og Miljøudvalg og evt. møde i 
Ældrerådets Forretningsudvalg 

v/ formanden 
 

 
BAGGRUND 
Udvalget vender eventuelle relevante sager fra det seneste møde i det politiske Teknik- og 
Miljøudvalg.  
 
Link til mødemateriale fra det politiske Teknik- og Miljøudvalg  
 
BESLUTNING  
Peder Blom orienterede om, at det politiske Teknik- og Miljøudvalg på møde den 13. juni 2022 
godkendte, at Teknik- og Miljøforvaltningens toiletprioriteringsliste 2022 – indsatser til øget 
toiletkapacitet og serviceniveau udgør grundlaget for kommende indsatser på de toiletter, som 
forvaltningen drifter.  
 
Videre orienterede Peder Blom om, at Teknik- og Miljøudvalget på mødet havde godkendt, at 
Teknik- og Miljøforvaltningen i arbejdet med udkast til den kommende Ressource- og Affaldsplan 
(2025-2030) inkluderer en indsats om at undersøge mulighederne for, at en grundejers private 
affaldsløsning kan samtænkes med de offentlige sorteringspunkter, og at der dermed er gjort op 
med medlemsforslag om flere nedgravede sorteringspunkter på og uden for egen matrikel.  
 
Arne Bjørn Nielsen orienterede om, at Teknik- og Miljøudvalget på møde den 20. juni 2022 har 
besluttet at revidere investeringscasen vedr. nedlæggelse af parkeringsautomater, idet det er 
Transportministeriets vurdering, at der fortsat bør sikres mulighed for, at borgere kan betale for 
parkering ved brug af parkeringsautomater.   
 
 

5. Orientering om notater på baggrund af møde med Teknik- og Miljøudvalget 
den 25. april 2022  

v/ formanden 
 

 
BAGGRUND 
Teknik- og miljøborgmester Line Barfod har den 22. og 30. juni 2022 sendt to opfølgende notater 
på baggrund af drøftelserne på mødet mellem Ældrerådet og Teknik- og Miljøudvalget den 25. 
april 2022.  
 
Det ene notat omhandler adgang til handicapvenlige toiletter, idet Ældrerådet på mødet 
efterspurgte en løsning for adgang for handicappede på toiletterne i Amager Strandpark, hvor 
tilgængelighed begrænses pga. dørens måde at åbne på. 
 
Forvaltningen har på baggrund af drøftelsen sendt et notat, som Ældrerådet og medlemmerne af 

INDSTILLING 

1. at udvalget tager orienteringen til efterretning. 

INDSTILLING 

1. at udvalget vender punktet. 

https://www.kk.dk/indhold/teknik-og-miljoudvalgets-modemateriale
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Teknik- og Miljøudvalget har modtaget. Det fremgår bl.a. af notatet, at toiletterne er placeret i ældre 
bygninger, hvor det af byggetekniske årsager er vanskeligt at indbygge en elektronisk døråbner.  
 
Teknik- og miljøborgmesteren har lagt op til, at rådet kan tage en videre dialog om udfordringerne 
med tilgængelighed med forvaltningen – både i forhold til at finde en løsning på den manglende 
adgang for gangbesværede og/eller borgere med handicap til toiletterne i Amager Strandpark, 
men også mere generelt i forhold til tilgængelig adgang til offentlige toiletter i København. Videre 
oplyser borgmesteren, at rådet også meget gerne må orientere forvaltningen, hvis de har kendskab 
til andre byer, hvor det er lykkedes at løse problemerne med manglende tilgængelighed til 
offentlige toiletter.  
 
Det andet notat omhandler tidsplan for opsætning af skilt på Rådhuspladsen, idet Ældrerådet på 
mødet efterspurgte en tidsplan for at opsætte skilte til toiletterne på Rådhuspladsen. Forvaltningen 
har på baggrund af drøftelsen udarbejdet et notat, som er sendt til Ældrerådet og til 
medlemmerne af Teknik- og Miljøudvalget. Det fremgår bl.a. af notatet, at der kommer en 
midlertidig skiltning forventeligt medie juli 2022.  
 
Formanden har lagt op til, at udvalget på mødet vender opfølgningerne.  
 
BILAG 

• Notat - Adgang til handicapvenlige toiletter i Amager Strandpark  

• Notat - Tidsplan for opsætning af skilt på Rådhuspladsen om toiletter  
 
BESLUTNING  
Udvalget vendte punktet og besluttede, at de fremadrettet har en opmærksomhed på eventuelle 
løsninger, som udvalget bør gøre forvaltningen opmærksom på, og udvalget ønskede at drøfte 
punktet på næste udvalgsmøde.  
 
 

6. Nyt fra parkbrugerråd og følgegrupper m.v. 
v/ formanden  
 

 
BAGGRUND 
Under dette punkt følges op på eventuelle møder i parkbrugerråd og følgegrupper m.v., som 
medlemmer af Teknik- og Miljøudvalget sidder i.  
 
BESLUTNING  

Ulla Morin orienterede om seneste nyt i forhold til følgegruppen for skybrudssikring i Kagsmosen 
samt kvarterpanelet for Bispeengen.  
 
Peder Blom orienterede om, at der den 14. juni 2022 var parktræf i Amager Strandpark. Peder 
Blom nævnte, at der er et stort grønt område, som deltagerne blev spurgt til, hvorvidt kunne 
benyttes som p-plads. Videre orienterede Peder Blom udvalget om, at parkbrugerrådet over for 
Teknik- og Miljøudvalget skal komme med en anbefaling i forhold til, hvilke fysiske forbedringer der 
bør prioriteres i Amager Strandpark, da der er afsat en udviklingspulje til Amager Strandpark på 
369.000 kr. Udvalget besluttede, at udvalget på næste udvalgsmøde vender forslagene i 
udviklingspuljen.  
 
 

INDSTILLING 

1. at udvalget vender punktet. 
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Peder Blom orienterede videre, at Metroselskabets og Hovedstadens Letbanes 
tilgængelighedspanel havde inviteret ham til at deltage i et interview om tilgængelighed, og at 
tilgængelighedspanelet bliver præsenteret for resultaterne af undersøgelsen snarest.  
 
Arne Bjørn Nielsen orienterede om arbejdet i følgegruppen for Middelalderbyen og nævnte, at 
Teknik- og Miljøforvaltningen har sendt Byrums- og trafikplanen i offentlig høring samt at der 
holdes et borgermøde onsdag den 24. august 2022 kl. 18-21 på Københavns Rådhus.   
 
Bjarne Jørgensen orienterede om seneste nyt om arbejdet med etablering af cykelsti i Nordre 
Frihavsgade. Videre orienterede Bjarne Jørgensen om, at der ikke var noget nyt i forhold til 
arbejdet i arbejdsgruppen for Demensvenligt Vanløse. 
 
 

7. Indledende fagudvalgsdrøftelser vedrørende regelforenkling og 
afbureaukratisering i Sundheds- og Omsorgsforvaltningen  

v/ formanden  
 

 
BAGGRUND 
Det politiske Sundheds- og Omsorgsudvalg har i 2022 som bekendt vedtaget et forslag om at sikre 
færre regler og mindre bureaukrati i Sundheds- og Omsorgsforvaltningen. Formålet er at skabe 
mere tid til kerneopgaven og bedre arbejdsgange til gavn for både medarbejdere og borgere.  
 
Udvalget har bl.a. lagt op til, at Ældrerådet, Handicaprådet og SUF-Med inddrages i processen, og i 
et brev til Ældrerådet opfordres Ældrerådet bl.a. til at præsentere minimum tre regler på 
Sundheds- og Omsorgsforvaltningens område, der kan afskaffes for at skabe bedre arbejdsgange 
og mere tid til kerneopgaven. Derudover lægges der i brevet op til, at Ældrerådet generelt 
inddrages i arbejdet med at vurdere, hvilke regler rådet mener bør afskaffes, forenkles eller 
opretholdes.  
 
Videre oplyses det i brevet, at forvaltningen forventer at deltage på rådsmøder efter 
sommerferien. Brevet er vedlagt som bilag.  
 
Det kan videre nævnes, at Sundheds- og Omsorgsforvaltningen arbejder som led i 
regelforenklings- og afbureaukratiseringsprocessen med fire spor, som omfatter:  
 

• Generelle regler, dokumentationskrav mv. på sundheds- og ældreområdet (herunder fra 
serviceloven og sundhedsloven).  

 

• Regler, dokumentationskrav mv. vedr. administration og HR, herunder om økonomi og 
styring.  

 

• Regler og procedurer vedr. CURA, (som er et digitalt omsorgssystem, hvor medarbejdere 
dokumenterer og tilgår oplysninger om borgerne).  

 

• Overordnede politikker, handlingsplaner mv. (fx København Kommunes Sundhedspolitik, 
Værdighedspolitik mv.). 

 
På møde den 22. juni 2022 besluttede Ældrerådet at arbejde videre med forenklings- og 
afbureaukratiseringsprocessen i Sundheds- og Omsorgsforvaltningen på mødet den 31. august 

INDSTILLING 

1. at udvalget drøfter punktet. 
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2022, og at fagudvalgene også arbejder med forenklings- og afbureaukratiseringsprocessen på 
augustmøderne. 
 
Der lægges derfor op til, at fagudvalgene indledningsvist vender regelforenkling og 
afbureaukratisering i Sundheds- og Omsorgsforvaltningen og fx konkretiserer eventuelle 
problematikker, eksempler på regler og/eller dokumentationskrav, politikker, handlingsplaner, 
overordnede strategier eller lign., som rådet umiddelbart vurderer ikke skaber værdi for borgerne.  
 
Udvalgene kan fx se på, hvilke politikker forvaltningen har, statslige regler og krav, kommunale 
retningslinjer og kommunale og politisk besluttede krav, arbejdsgange og målsætninger mv. Det 
kan fx gælde procedurer vedrørende plejehjem, i hjemmeplejen, på sundhedshuse og -centre, 
aktivitetscentre eller midlertidige ophold. Ligeledes kan det gælde processer i forhold til 
myndighedsområdet, som visiterer borgere til forskellige ydelser. Eller det kan fx gælde regler om 
økonomi, administration eller styring eller dokumentationskrav i CURA, som er kommunens 
omsorgssystem. Ligeledes kan udvalget kigge på retningslinjer, som er bestemt af politikker, 
herunder fx Sundhedspolitikken, Ældrepolitikken, Mad- og Måltidsstrategien eller andet.  
 
På mødet kan udvalget fx forsøge at beskrive en regel, politik, arbejdsgang, procedure, et 
dokumentationskrav eller lign., som de gerne ser afskaffet eller forenklet, og eventuelt forsøge at 
beskrive hvordan det påvirker borgere og forvaltning, og hvorfor det eventuelt vil fungere bedre 
uden eller på en anden måde. Videre kan udvalget benytte lejligheden til også at gøre opmærksom 
på procedurer, regler eller lign., som de gerne ser bevaret. Det er ikke en forudsætning at lave en 
henvisning til en konkret regel, men udvalgene kan fx også komme med eksempler på en praksis, 
som for borgerne fx opleves bøvlet, og som man fx gerne ser forenklet. 
 
BILAG  

• Brev fra Sundheds- og Omsorgsforvaltningen af 20. juni 2022 vedr. regelforenkling og 
afbureaukratisering i Sundheds- og Omsorgsforvaltningen 

• Referat af Sundheds- og Omsorgsudvalgets møde den 2. juni 2022 vedrørende 
afbureaukratiseringsforslaget  
 

BESLUTNING  
Udvalget vendte punktet og drøftede blandt andet, at der er brug for at styrke brugen af CURA på 
tværs af forvaltningen, og at gøre det til et praktisk og hurtigt anvendeligt redskab for 
medarbejdere.   
  
Videre orienterede et udvalgsmedlem om, at der på Christianborg er indgået en bred politiske 
aftalte om velfærdsaftaler på ældreområdet, og at det af aftalen fremgår, hvilke områder, der ikke 
kan ændres. Aftalen er vedlagt som bilag.  
 
Derudover vendte udvalget om der er eventuelle muligheder for regelforenkling inden for 
flextrafik-området.  
  
BILAG  

• Endelig aftale om udbredelse af velfærdsaftaler på ældreområdet  
 
 

8. Næste udvalgsmøde den 5. september 2022 
v/ formanden 
 

INDSTILLING 

1. at udvalget drøfter dagsordenen for næste udvalgsmøde. 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Sundheds-%20og%20Omsorgsudvalget/m%C3%B8de-02062022/referat/punkt-3
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Sundheds-%20og%20Omsorgsudvalget/m%C3%B8de-02062022/referat/punkt-3
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BESLUTNING  
Udvalget har et møde med Movia vedrørende Flextrafik på næste udvalgsmøde. Derudover 
besluttede udvalget at følge op på punktet om regelforenkling og afbureaukratisering i Sundheds- 
og Omsorgsforvaltningen samt velfærdsaftalen samt at drøfte prioritering af midler til fysiske 
forbedringer i Amager Strandpark.  
 
Videre besluttede udvalget også at vende borgerforslagene fra messen i Øksnehallen på næste 
udvalgsmøde.  
 
 

9. Eventuelt  
Lone Skov Valentin Al Awssi orienterede om en artikel i Altinget, hvor et medlem af Teknik- og 
Miljøudvalget kommenterer arbejdet i Teknik- og Miljøudvalget og -forvaltningen.  
 
Arne Bjørn Nielsen orienterede om, at han købt et rejsepas via DSB, hvor han for 399 kr. kunne 
rejse rundt i hele Danmark.   
 
 

 

 

 
 


